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PROTOKÓŁ  NR  XV/12 
 

obrad Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  29 marca 2012 roku 

 
 
XV Sesja Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  została zwołana przez 

Przewodniczącego  Rady Miasta Tadeusza Łysiaka.  
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowi załączniki nr 1 do protokołu).  
 
Porządek obrad sesji przewidywał : 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
3. Bezrobocie, potrzeby rynku pracy w kontekście nowych kierunków nauczania.  
4. Informacja Burmistrza Miasta na temat zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

miasta oraz planu reagowania kryzysowego (udział instytucji odpowiedzialnych). 
5. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2012 rok                       
(druk nr 1), 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na lata 
2012-2033 (druk nr 2),  

c) powołania członków Rady Muzeum Twierdzy Kostrzyn nad Odrą (druk nr 3), 
d) określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów                    

(druk nr 4), 
e) określenia przystanków komunikacyjnych w mieście Kostrzyn nad Odrą 

udostępnionych operatorom, przewoźnikom i organizatorom publicznego 
transportu zbiorowego, których właścicielem jest Miasto Kostrzyn nad Odrą 
oraz wprowadzenia Regulaminu warunków i zasad korzystania z nich (druk nr 
5), 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Kostrzyn nad Odrą na rok 2012 (druk 
nr 6) 

g) wprowadzenia na terenie miasta Kostrzyn nad Odrą czasowego zakazu 
sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych (druk nr 7), 

h) poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego do Prezesa Rady 
Ministrów RP o opracowanie rządowego programu systematycznego 
pogłębiania koryta rzeki Odry (druk nr 8). 

i) stanowiska Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą dotyczącego niekorzystnego dla 
przyszłości żeglugi na Odrze projektu rozporządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady w sprawie unijnych wytyczonych dotyczących rozwoju 
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Transeuropejskiej Sieci Transportowej (2011/0294 COD) oraz wpisania 
Odrzańskiej Drogi Wodnej na listę inwestycji priorytetowych w ramach TEN-T 
(druk nr 9), 

j)  rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Zdunek (druk nr 10). 
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Sprawy różne. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Łysiak o godz. 14.00 dokonał otwarcia obrad 
sesji w sali Europejskiego Centrum Spotkań Seniorów i Osób Niepełnosprawnych oraz  
Kostrzyńskiego Centrum  Wspierania  Biznesu.   
 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji. 
 
Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. Przewodniczący Rady             
T. Łysiak wprowadził autopoprawkę do porządku obrad sesji polegającą na  
wprowadzeniu w pkt. 5 – podjęcie uchwał, podpunkt k) projektu uchwały w sprawie 
powołania komisji doraźnej Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 11). 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iż obowiązujący Statut Miasta wymaga 
aktualizacji i w tym celu podjęto już działania zmierzające do zmiany zapisów, 
ale niezbędne jest również powołanie Komisji doraźnej do spraw opracowania 
zmian w obowiązującym Statucie. 
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono więcej zmian do porządku obrad sesji, 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby na początku obrad sesji udzielono głosu 
Staroście Powiatu Panu Józefowi Kruczkowskiemu w sprawie budowy warsztatów 
zawodowych przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej.  
 
Starosta Powiatu J. Kruczkowski poinformował, iż decyzje w sprawie budowy 
warsztatów szkolnych podjęto w ubiegłym roku, po otrzymaniu informacji o 
możliwości pozyskania środków z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 
Priorytetowym zadaniem w tym programie będzie  kształcenie na poziomie 
zawodowym. Starostwa stwierdził, iż Zarząd Powiatu uznał za zasadne utworzenie 
warsztatów zawodowych przy Regionalnym Centrum Ponadgimnazjalnym, ponieważ  
przyczyni się to do rozwoju szkoły, nie tylko na poziomie ogólnokształcącym.                     
W związku powyższym opracowano koncepcję techniczną warsztatów szkolnych, 
która została przekazana do zapoznania się Radnym Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą. 
Starosta poinformował, iż konkurs  na projekty zostanie ogłoszony w trzecim kwartale 
2012 r. , a więc do tego czasu należy opracować dokumentację. Dodał, iż koncepcja 
techniczna była również przedstawiana na spotkaniu z udziałem Burmistrza Miasta, 
Przewodniczącego Rady, przedstawicieli K-S SSE, dyrekcji Szkoły 
Ponadgimnazjalnej, na którym ustalono, iż do czasu ogłoszenia konkursu należy 
opracować dokumentacje techniczną oraz dokumenty studialne. Poinformował iż,   
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oprócz rozmów  z władzami miasta Kostrzyn, jako partnerem strategicznym, podjęto 
równolegle rozmowy z przedstawicielami K-S SSE, zakładami w strefie w Kostrzynie 
i zakładem pracy w Witnicy. Rozmowy dotyczyły nie tylko poparcia naszych działań, 
ale także wyposażenia w sprzęt w zakresie kształcenia zawodowego. Nadmienił, iż w 
Kostrzynie istnieje niedobór kadr w branży papierniczej i metalowej. Starosta 
stwierdził, iż sprawa budowy warsztatów była dyskutowana na komisjach Rady 
Miasta Kostrzyn nad Odra, na których zgłaszano wątpliwości, a w szczególności nie 
było przekonania co do interesu miasta Kostrzyn w tym przedsięwzięciu. Starosta 
wyjaśnił, iż możliwość dofinansowania tego zadania w wysokości 80% jest jedną z 
ostatnich  szans, ponieważ program regionalny dobiega końca, a także nie są znane 
priorytety w zakresie środków regionalnych na lata 2012-2014. Starosta Powiatu 
wystąpił do Rady Miasta, aby wspólnie podjąć się  realizacji tego przedsięwzięcia, 
ponieważ jest to zadanie przede wszystkim w interesie miasta Kostrzyna. Dlatego też 
jednoznaczna deklaracja Rady podtrzymująca wyrażoną pozytywną opinie przez obie 
Komisje w tej sprawie, a następnie podpisanie porozumienia pozwoli na przystąpienie 
do procedury związanej ze złożeniem wniosku. Dodał, iż szanse na otrzymanie 
środków  w wysokości ponad 4 mln zł. są bardzo duże, ponieważ nie ma konkurencji 
w tym zakresie. Natomiast koszt inwestycji nie powinien przekroczyć 5,5 mln zł, a 
więc pozostałe środki stanowiłyby udział po 600 tys. zł. ze strony miasta Kostrzyn i 
Powiatu Gorzowskiego. Starosta dodał, iż uruchomienie warsztatów przyczyniłoby się 
również do samofinansowania się szkoły. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak potwierdził, iż opinia obu Komisji Rady w sprawie  
budowy warsztatów była pozytywna, ale nie dotyczyła względów finansowych, 
ponieważ kwestia finansowa należy do władz wykonawczych. Dopiero po 
przedstawieniu przez Burmistrza Miasta propozycji finansowania, Rada Miasta może 
w tej sprawie odbyć posiedzenie nadzwyczajne celem podjęcia stosownych uchwał. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż głosowanie w tej sprawie odbędzie się 
zgodnie ze scenariuszem sesji, to jest w sprawach różnych. 
 
Radny M. Borowski zapytał jakiej treści poddane będzie pod głosowanie oświadczenie 
woli, czy też decyzja Rady, ponieważ na Komisjach była dyskusja w tej sprawie? 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak przedstawił treść zaproponowanych opinii:  

1) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów wyraziła pozytywną opinię na temat 
budowy warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w 
Kostrzynie nad Odrą , natomiast decyzję o współfinansowaniu zadania podejmie 
po przeanalizowaniu możliwości finansowych miasta Kostrzyn nad Odrą.  

2) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów wyraża pozytywną opinię na temat 
współfinansowania budowy warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji 
Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą, natomiast zakres finansowania 
zostanie ustalony w odrębnym porozumieniu pomiędzy Burmistrzem Miasta 
Kostrzyn nad Odrą a Starostwem Powiatowym. 

Przewodniczący Rady dodał, iż może być również zaproponowana  inna opinia, niż 
przedstawiona powyżej, ale punkt ten będzie omawiany w sprawach różnych..  
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Przewodniczący Rady T. Łysiak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji 
ostatniej sesji, to jest Nr XIV/12 z 9 lutego 2012r. Rada Miasta 12 głosami „za”, przy 
1 głosie wstrzymującym się przyjęła protokół Nr XIV/12 z 9 lutego 2012 r.  
 
 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 9 lutego  2012 r. do 29 
marca 2012 r. przedstawił Z-ca Burmistrza Miasta Zbigniew Biedulski  (sprawozdanie 
z działalności Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 

Radny M. Borowski odnosząc się do sprawozdania Burmistrza w sprawie 
przeprowadzonego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie 
wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu, stwierdził, że zaplanowana w 
budżecie miasta kwota w wysokości 230 tys. zł nie została w całości rozdysponowana, 
ponieważ na 10 złożonych ofert, dotację przyznano 9 organizacjom. Radny zwrócił się 
z pytaniem dlaczego, nie przyznano środków wszystkim poprawnie złożonym 
ofertom? 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski  wyjaśnił, iż była to decyzja Burmistrza Miasta, 
któremu przekaże pytane Radnego. 

 

Radny M. Jaszcz zwrócił się o przedstawienie procedury wydawania potwierdzania 
prawa do świadczeń zdrowotnych ze środków publicznych osobom nieubezpieczonym 
i znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej. 

 

Naczelnik Wydz. Marzena Brenk-Sułkowska wyjaśniła, iż przyznawanie świadczeń 
zdrowotnych ze środków publicznych odbywa się na podstawie ustawy określającej  
wymagania formalne. Osoba ubiegająca się o ubezpieczenie, musi być mieszkańcem 
danej gminy, do której występuje z wnioskiem. Wnioskodawca nie może być 
ubezpieczony z innego tytułu i zarejestrowany w Powiatowym Urzędzie Pracy, a także  
musi spełniać  kryteria dochodowe wynikające z ustawy.  Ponadto poinformowała, iż 
wzory wniosków są dostępny w  Biuletynie Informacji Publicznej, w Ośrodku Pomocy 
Społecznej oraz w Wydziale UM.  

 

Radny K. Wojtala odnosząc się do informacji dotyczącej wybrania wykonawcy usługi 
polegającej na likwidacji dzikich wysypisk usytuowanych na nieruchomościach 
gminnych, zwrócił się o podanie miejsc, które będą objęte tą usługą. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski  wyjaśnił, iż likwidacja wysypisk jest zadaniem 
całorocznym, dlatego też trudno określić, które miejsca będą poddane likwidacji. 
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3. Bezrobocie, potrzeby rynku pracy w kontekście nowych kierunków nauczania.  
 
Pan Roman Rutkowski Z-ca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie 
Wlkp. przedstawił informację na temat bezrobocia, potrzeb rynku pracy w kontekście 
nowych kierunków nauczania (informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Radny M. Tatarewicz zwrócił się z pytaniem,  czy można założyć, iż faktyczna liczba 
bezrobotnych w mieście Kostrzynie jest jeszcze niższa, z uwagi, na to, że cześć osób 
rejestruje się tylko z powodu otrzymania ubezpieczenia zdrowotnego? Następnie 
Radny M. Tatarewicz prosił o odniesienie się do pytania, czy bezrobocie jest również 
wynikiem niskopłatnych ofert pracy, które są odrzucane przez osoby zarejestrowane w 
Powiatowym Urzędzie Pracy. 
 
Pan R. Rutkowski Z-ca Dyrektora PUP stwierdził, iż około 30-40% bezrobotnych to 
osoby, które rejestrują się wyłącznie w celach uzyskania bezpłatnego świadczenia 
zdrowotnego z Narodowego Funduszu Zdrowia. Dodał, iż  jest to zjawisko, które nie 
dotyczy tylko miasta Kostrzyna, ale ma zakres ogólnokrajowy. Dyrektor był zdania, iż 
w tym zakresie należałoby zmienić przepisy prawa, aby stopniowo wyeliminować to 
zjawisko. Odpowiadając na kolejne pytanie, wyjaśnił, iż większość pracodawców 
zgłasza oferty pracy w PUP proponując wynagrodzenie najniższe krajowe, lub 
zbliżone do tej wysokości i niewspółmierne warunki pracy. Dodał, że obowiązkiem 
PUP jest przyjęcie prawidłowo złożonych ofert i wówczas na giełdzie pracy osoby 
zarejestrowane w większości odmawiają przyjęcia takiej oferty.  

 
4. Informacja Burmistrza Miasta na temat zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego miasta oraz planu reagowania kryzysowego. 
 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski zwrócił  się z pytaniem, czy pytania w sprawie 
informacji na temat zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta oraz planu 
reagowania kryzysowego, którą Radni Rady Miasta otrzymali na piśmie (informacja 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono pytań Przewodniczący Rady przystąpił do 
realizacji kolejnego punktu porządku obrad, to jest podjęcia uchwał. 

 
5. Podjęcie uchwał. 
 
a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą 

na 2012 rok  (druk nr 1), 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
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Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 12 radnych (chwilowo nieobecna Radna B. Gęzikiewicz) 
uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami „za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/116/12,  
która stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
b) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Kostrzyn nad Odrą na lata 2012-2033 (druk nr 2),  
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/117/12,  która stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 
c) powołania członków Rady Muzeum Twierdzy Kostrzyn nad Odrą (druk nr 3), 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż  Komisja Spraw Społecznych 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwał z kandydatami zaproponowanymi przez 
Dyrektora Muzeum Twierdzy. 
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów nie opiniowała projektu uchwały, 
wnioskując jednocześnie, aby w składzie osobowym Rady Muzeum był przedstawiciel 
Rady Miasta. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak zgłosił kandydaturę Radnego Piotra Tadli. 
Rady Piotr Tadla wyrazi zgodę na kandydowanie. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poddał pod głosowanie poszczególne kandydatury, w 
osobach : 

1. Radny Piotr Tadla (12 radnych głosowało „za”, 1 radny „wstrzymał się” od 
głosowania). 

2. dr Marek Golemski (11 radnych głosowało „za”, 2 radnych „wstrzymało się” 
od głosowania). 

3. dr Grzegorz Podruczny (5 radnych głosowało „za”, 8 radnych „wstrzymało się” 
od głosowania). 

4. Józef Piątkowski (13 radnych głosowało „za”). 
5. Paweł Rychterski (11 radnych głosowało „za”, 2 radnych „wstrzymało się” od 

głosowania). 
6. Ireneusz Materyński (13 radnych głosowało „za”). 

 
Następnie poddano pod głosowanie projekt uchwały ze składem członków Rady 
Muzeum, w osobach : 

1. Pan Marek Golemski, 
2. Pan Ireneusz Materyński, 
3. Pan Józef Piątkowski,  
4. Pan Paweł Rychterski, 
5. Pan Piotr Tadla. 
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 Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/118/12,  która stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 
 
 
d) Projekt uchwały w sprawie określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów  (druk nr 4), 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/119/12,  która stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
 
e) Projekt uchwały w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych w mieście 

Kostrzyn nad Odrą udostępnionych operatorom, przewoźnikom i organizatorom 
publicznego transportu zbiorowego, których właścicielem jest Miasto Kostrzyn nad 
Odrą oraz wprowadzenia Regulaminu warunków i zasad korzystania z nich (druk 
nr 5), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/120/12,  która stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 
 
 
f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Kostrzyn 
nad Odrą na rok 2012 (druk nr 6) 

  
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż  Komisja Spraw Społecznych 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Natomiast Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów nie opiniowała projektu 
uchwały, wnioskując jednocześnie, aby wprowadzić zmiany : 

- w pkt. 3. litera c) dopisać zapis : ”   …. kastracji i sterylizacji kotów….” 

- w ppkt. 5 dopisać literę c) w brzmieniu: „podejmowanie działań zmierzających do 
adopcji bezdomnych psów i kotów”. 

Przewodniczący Rady T. Łysiak poddał pod głosowanie wnioski Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów.  

Rada Miasta w obecności 12 radnych (chwilowo nieobecny Radny M. Borowski) 
uczestniczących w posiedzeniu – przyjęła zgłoszone wnioski. 
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Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 „wstrzymującym się”- podjęła Uchwałę Nr XV/121/12,  która stanowi 
załącznik nr  11 do protokołu. 
 
g) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Kostrzyn nad Odrą 

czasowego zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych 
(druk nr 7), 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 „wstrzymującym się”- podjęła Uchwałę Nr XV/122/12,  która stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
h) Projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko-

Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP o opracowanie rządowego programu 
systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odry (druk nr 8). 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/123/12,  która stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 
 
 
i) Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 

dotyczącego niekorzystnego dla przyszłości żeglugi na Odrze projektu 
rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie unijnych wytyczonych 
dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej (2011/0294 COD) 
oraz wpisania Odrzańskiej Drogi Wodnej na listę inwestycji priorytetowych w 
ramach TEN-T (druk nr 9), 

 
Radny M. Tatarewicz zgłosił poprawkę do § 2, w którym zapis powinien brzmieć :      
„… Prezesowi Rady Ministrów….”. 
Poprawka został przyjęta 13 głosami „za”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady 
Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/124/12,  która stanowi załącznik nr  14 do protokołu. 
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j)  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Zdunek (druk nr 
10). 

 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/125/12,  która stanowi załącznik nr  15 do protokołu. 
 
k) projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Miasta Kostrzyn nad 
Odrą (druk nr 11). 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak zaproponował powołanie doraźnej Komisji 
Statutowej Rady Miasta w składzie : 
1) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Michał Kunt 
2) Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Ryszard Andrys, 
3) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Maciej Borowski, 
4) Radny Rady Miasta – Marek Tatarewicz, 
 
Radny P. Tadla zaproponował powołanie do składu Komisji Przewodniczącego Rady 
T. Łysiaka. 
 
Zgłoszone kandydatury do doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta wyraziły zgodę 
na udział w pracach Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr XV/126/12,  która stanowi załącznik nr  16 do protokołu. 
 
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny M. Jaszcz w nawiązaniu do wniosku NZOZ „Nowy szpital” w Kostrzynie nad 
Odrą w sprawie zmniejszenia, czy też umorzenia podatku, zwrócił się z prośbą o 
zorganizowanie wizytacji w kostrzyńskim szpitalu, aby Radni mogli zapoznać się z 
przeprowadzonymi już zmianami i planowanymi inwestycjami.   
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak zadeklarował, iż w powyższej sprawie wystąpi do 
dyrekcji szpitala i Starostwa Powiatowego. 
 
7. Sprawy różne. 
 
W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady przedstawił opinie Rady Miasta 
w sprawie współfinansowania warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji 
Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą, to jest : 
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1) Komisja Spraw Społecznych  wyraziła pozytywną opinię w zakresie 
współfinansowania budowy warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji 
Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą (3 „za”, 3 „wstrzymujących się”). 

2) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów wyraziła pozytywną opinię na temat 
budowy warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w 
Kostrzynie nad Odrą , natomiast decyzję o współfinansowaniu zadania podejmie 
po przeanalizowaniu możliwości finansowych miasta Kostrzyn nad Odrą (4 „za”,                      
3 „wstrzymujących się”). 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż na Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 
Radny M. Borowski zgłosił wniosek innej treści, ale formalnie przyjętymi przez 
Komisje są powyższe wnioski. Dodał, iż na dzisiejszej sesji mogą być zgłoszone inne 
propozycje. 

 

Radny M. Borowski był zdania, iż na dzisiejszej sesji należy podjąć również decyzję o 
współfinansowaniu tego zadania, bez określania kwoty, która będzie ustalona w 
późniejszym terminie pomiędzy Starostwem, a Burmistrzem Miasta. Zdaniem 
Radnego odniesienie się wyłączenie do poparcia samego pomysłu jest nie 
wystarczające. Dlatego też wnioskuje o poddanie pod głosowanie również opinii 
zgłoszonej przez niego na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów . 

 

Radny M. Tatarewicz wyraził poparcie dla stanowiska wypracowanego przez Komisję 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów, a wiec w brzmieniu, w którym kwestia 
finansowania zostanie ustalona w terminie późniejszym. Radny uzasadniając swoją 
wypowiedź, stwierdził, że Rada Miasta w ciągu roku budżetowego nie ma uprawnień 
do podejmowania decyzji finansowych. Wnoszenie propozycji zmian w budżecie 
miasta  jest wyłączną kompetencją Burmistrza Miasta, który na dzisiejszej sesji jest 
nieobecny, a więc tym bardziej jest przekonany, że Rada Miasta nie powinna takiej 
decyzji podejmować.  Radny był zdania, że zapis zaproponowany na  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów sprzyja samemu projektowi. Kolejnym etapem 
powinno być  sporządzenie projektu, a następnie propozycja Burmistrza Miasta w 
zakresie finansowania projektu i ostateczna decyzja Rady Miasta. Radny stwierdził, iż 
deklaracja Rady Miasta na sesji w sprawie finansowania warsztatów, ogranicza 
uprawnienia  Burmistrza w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady T. Łysiak zwrócił się do radcy prawnego o określenie znaczenia 
opinii Rady Miasta w tej sprawie.  

 

Radca prawny UM Pani Izabela Tąkiel wyjaśniła, iż w odniesieniu do omawianego 
przypadku, opinia Rady Miasta jest inicjatywą, która nie jest wiążąca w stu 
procentach. Natomiast wyrażenie opinii o współfinansowaniu jest inicjatywą, która 
powinna być podtrzymana w dalszej części, mimo, iż decyzja Rady może być później 
odmienna. 
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Radny M. Tatarewicz zwrócił się o przedstawienie oficjalnego stanowiska Zarządu 
Miasta w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady T. Łysiak odpowiedział, że jeśli Burmistrz Miasta przedstawi 
oficjalne stanowiska w sprawie porozumienia dotyczącego finansowania, to wówczas 
Rada Miasta może odbyć nadzwyczajne posiedzenie w tej sprawie. 

 

Radny M. Borowski zwrócił się o przeczytanie i przegłosowanie jego wniosku 
zgłoszonego na posiedzeniu Komisji. Radny dodał, iż sama inicjatywa i opinia w 
zakresie współfinansowania, do niczego Rady Miasta nie obliguje. Radny stwierdził, 
iż jest to wyłącznie zasygnalizowanie o woli współfinansowania, a szczegóły 
dotyczące kwestii finansowania ustalone będą przez Burmistrza  Miasta i Skarbnika 
Miasta.  

Przewodniczący Rady T. Łysiak przeczytał ponownie treść wniosku Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów, a następnie wniosek Radnego M. Borowskiego, który 
brzmiał :  

„Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów wyraża pozytywną opinię na temat 
współfinansowania budowy warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji 
Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą, natomiast zakres finansowania zostanie 
ustalony w odrębnym porozumieniu pomiędzy Burmistrzem Miasta Kostrzyn nad 
Odrą a Starostwem Powiatowym”. 

 

Skarbnik Miasta J. Rapacz poinformowała, że przed podpisaniem porozumienia należy 
podjąć uchwałę intencyjną określającą wysokość i terminy dofinansowania. 
Następnym krokiem będzie wprowadzenie zmian do budżetu miasta i podjęcie 
uchwały o udzieleniu dotacji.  

 

Radny P. Tadla zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Miasta, czy jesteśmy w stanie 
współfinansować z budżetu miasta budowę warsztatów szkolnych. 

 

Skarbnik Miasta J. Rapacz wyjaśniła, że propozycja ujęta w załączniku do 
porozumienia, w której ujęto wysokość finansowania w kwocie 125 tys. zł w roku 
2012 i 265 tys. zł. w roku 2013, jest nie do przyjęcia, ponieważ Miasto Kostrzyn nie 
ma możliwości kredytowania tej inwestycji w takiej wysokości. Natomiast druga 
propozycja, przedstawiająca rzeczywisty udział miasta w tym zadaniu, to jest 25 tys. 
zł. w 2012r., 525 tys. zł w 2013 roku, jest możliwa do realizacji, ale kosztem  
rezygnacji z realizacji inwestycji ujętej w Wieloletniej Prognozie Finansowej.   

 

Przewodniczący Rady T. Łysiak zaproponował przystąpienie do głosowania nad 
zgłoszonymi wnioskami, to jest Komisji Spraw Społecznych, Komisji Rozwoju 
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Gospodarczego i Finansów i kolejnego, również zgłoszonego na Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż w związku z tym, iż Komisja Spraw Społecznych 
wyraziła pozytywną opinię w sprawie współfinansowania budowy warsztatów przy 
Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą, bez 
określenia zakresu, do przegłosowania pozostają tylko dwa wnioski. 

 

Radny M. Borowski zaproponował, aby w pierwszej kolejności przegłosowano 
wniosek najdalej idący, a wiec wniosek, w którym określono współfinansowanie 
inwestycji, ponieważ jest on bardziej precyzyjny od wniosku poprzedniego, który jest 
ogólny. 

 

Przewodniczący Rady T. Łysiak przedstawił wniosek w brzmieniu  :  

„Rada Miasta wyraża pozytywną opinię na temat współfinansowania budowy 
warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie 
nad Odrą, natomiast zakres finansowania zostanie ustalony w odrębnym porozumieniu 
pomiędzy Burmistrzem Miasta Kostrzyn nad Odrą a Starostą Powiatowym”. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu oddała głosy w 
liczbie  - 6 głosowało „za” przyjęciem wniosku, 6 radnych „przeciw”, 1 radny 
„wstrzymał się” od głosowania.  
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak stwierdził, iż po zasięgnięciu opinii radcy prawnego 
UM Pani I. Tąkiel, Rada Miasta w wyniku głosowania nie przyjęła powyższego 
wniosku. 
  
Na wniosek Radnego M. Jaszcza, Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach.  
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak stwierdził, iż w obecnej sytuacji przyjęcie wniosku w 
brzmieniu zaproponowanym przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Finansów 
wstrzymuje Powiat od podejmowania kolejnych kroków. Przewodniczący Rady 
poprosił Wicestarostę o zabranie głosu w tej sprawie. 
 
Radny M. Tatarewicz stwierdził, iż poprzedni wniosek nie został przyjęty, a więc 
należy poddać pod głosowanie kolejny wniosek, ponieważ jest to etap głosowania, a 
więc nie należy wracać do tematu i dyskusji. Radny stwierdził, że Przewodniczący 
Rady powinien zamknąć dyskusję i przystąpić do głosowania. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak stwierdził, iż popełniono błąd polegający, na tym, iż 
nie głosowano wniosku Komisji Spraw Społecznych. 
 
Radny M. Jaszcz stwierdził, że Rada Miasta głosowała wniosek Radnego M. 
Borowskiego, kolejnym wnioskiem poddanym pod głosowanie powinien być wniosek 
Komisji Spraw Społecznych, a następnie Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Finansów. 
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Radny M. Tatarewicz zapytał o różnicę pomiędzy wnioskiem Komisji Spraw 
Społecznych, a wnioskiem Radnego M. Borowskiego. Zdaniem Radnego oba wnioski 
są takie same. 
 
Radca prawny I. Tąkiel stwierdziła, że wniosek Komisji Spraw Społecznych mówi 
ogólnie o współfinansowaniu, a wniosek Radnego M. Borowskiego również dotyczy 
współfinansowania z tym, że zakres współfinansowania zostanie określony w terminie 
późniejszym. Radca prawny potwierdziła, że wniosek już głosowany był wnioskiem 
najdalej idącym i wyklucza wniosek Komisji Spraw Społecznych. 
 
Wicestarosta Powiatu G. Tomczak zwrócił się do Rady Miasta o wyrażenie konkretnej 
opinii, a więc o współfinansowaniu  tej inwestycji, której konsekwencją będzie 
podjęcie rozmów pomiędzy Burmistrzem Miasta a Starostą Powiatu w zakresie 
sytuacji finansowej obu samorządów i określenie wysokości finansowania. 
Wicestarosta poinformował, iż w przyszłym tygodniu odbędzie się specjalne 
posiedzenie połączonych Komisji Rady Powiatu, na którym będzie analizowana 
sytuacja finansowa i hierarchie potrzeb w zakresie inwestycji, to jest modernizacja 
Szkoły w Witnicy i budowa warsztatów szkolnych w Kostrzynie. Dlatego też brak 
opinii Rady Miasta Kostrzyn o współfinansowaniu inwestycji w Kostrzynie, może 
spowodować wykreślenie tego zadania z zadań inwestycyjnych powiatu. Wicestarosta 
zwrócił się do Rady Miasta o podjęcie opinii jednoznacznej, z której wynikałoby, czy 
dalszym krokiem będą rozmowy w sprawie porozumienia. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów w brzmieniu :  
„Rada Miasta wyraża pozytywną opinię na temat budowy warsztatów przy 
Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie nad Odrą , 
natomiast decyzję o współfinansowaniu zadania podejmie po przeanalizowaniu 
możliwości finansowych miasta Kostrzyn nad Odrą” 
 
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu - 4 głosami „za”, 
przy 7 głosach „przeciwnych ” i 1 wstrzymujących się” -  nie przyjęła wniosku. 
 
W związku z tym, iż Rada Miasta nie przyjęła żadnego ze zgłoszonych wniosków, 
Przewodniczący Rady T. Łysiak zaproponował sformułowanie wniosku o innej treści, 
niż poprzednie wnioski. 
Przewodniczący Rady T. Łysiak  zaproponował wniosek w brzmieniu : 

„Rada Miasta Kostrzyn nad Odrą wyraża pozytywną opinię na temat budowy 
warsztatów przy Regionalnym Centrum Edukacji Ponadgimnazjalnej w Kostrzynie 
nad Odra i wolę współfinansowania inwestycji w zakresie zaproponowanym przez 
Burmistrza Miasta Kostrzyn nad Odrą.” 
 
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu - 10 głosami 
„za”, przy 3 głosach „przeciwnych ” -  przyjęła wniosek. 
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Radny K. Wojtala zwrócił się o podanie zakresu i ustaleń z przeprowadzonych 
kontroli w  Szkole Podstawowej Nr 2 i Przedszkolu Miejskim nr 2 i nr 3. 
 
Przewodniczący Rady T. Łysiak  wyjaśnił, iż na posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów przedstawiono informację, że w sprawie Szkoły 
Podstawowej nr  2, gdzie stwierdzono niedobór 270 tys. zł, z wyłączeniem środków z 
kasy zapomogowej pożyczkowej, toczy się postępowanie w prokuraturze. Natomiast 
w dwóch przedszkolach stwierdzono brak środków w wysokości 17 tys. zł., która 
została już wpłacona, a osoba odpowiedzialna  zwolniona dyscyplinarnie z pracy.  
 
Radny K. Wojtala zadał pytanie, czy Zespół Szkół dysponuje wykwalifikowaną   
kadrę do prowadzenia warsztatów szkolnych? 
 
Radny P. Tadla zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie jest udział Powiatu w planie 
rządowym tzw. „B”, dzięki któremu były szanse na zwrócenie należności dla byłych 
pracowników SPZOZ w Kostrzynie. 
 
Wicestarosta Powiatu G. Tomczak stwierdził, iż obecna kadra pedagogiczna jest w 
pełni profesjonalnie przygotowana do prowadzenia zajęć w pracach kształcenia 
zawodowego, ale w momencie uruchomienia warsztatów kadra zostanie starannie 
dobrana, co leży w kompetencji dyrekcji szkoły. 
Odnosząc się do pytania dotyczącego kwestii związanej z tzw. „planem B” 
poinformował, iż w tej sprawie odbędzie się 19 kwietnia br. debata dotyczącą długu i 
zobowiązań po byłym szpitalu SPZOZ. Dodał, iż sprawa ciąganie się już drugą 
kadencję, dotyczy 381 pracowników i zobowiązań w wysokości ponad 6 mln zł.                 
z odsetkami. Natomiast w budżecie powiatu na rok 2012 zabezpieczono środki własne 
tylko w wysokości 150 tys. zł. na przejęcie części zobowiązań i spłatę części 
pracowników. Dlatego też w tej sprawie wystąpiono o opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, czy Powiat może przejąć i spłacać część zobowiązań pracowniczych. 
Wicestarosta poinformowali, iż w listopadzie w ubiegłym roku otrzymano ostateczną 
odpowiedź od Wiceministra Zdrowia, że Powiat Gorzowski nie może skorzystać z 
programu rządowego. Dodał, iż według opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Powiat ze względów formalnoprawnych nie może skorzystać z dotacji, 
dofinansowania z budżetu Państwa, czy emisji obligacji, aby spłacać zobowiązania, a 
więc na razie sytuacja jest bez wyjścia. 
 
  
W związku z tym, że porządek obrad XV sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                      
kadencji został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta T. Łysiak zamknął obrady 
o godzinie 18.00. 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Tadeusz Łysiak 
 


